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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 

 
ZAKLJUČCI I ODLUKE 

13. sjednice Izvršnog odbora HPS-a 
održane 27. rujna 2021. 

 
 

1. Verifikacija zapisnika 12. sjednice IO HPS-a 23. 6. 2021. 
Članovi IO jednoglasno verificiraju predloženi zapisnik 12. sjednice IO HPS-a. 

 
2. Informacije o realizaciji odluka i zaključaka 12. sjednice IO HPS-a 

Izvješće o realizaciji odluka i zaključaka prethodne sjednice IO HPS-a upućeno je svim članovima IO HPS-
a te je svim članovima dostupno na zajedničkoj komunikacijskoj računalnoj platformi.  
Izvršni odbor jednoglasno usvaja izneseno izvješće. 

 
3. Imenovanje pročelnika Komisije za planinarske objekte 

Nenad Sitar razrješuje se dužnosti pročelnika Komisije za planinarske objekte, a za pročelnika Komisije 
imenuje se Robert Loher. 

 
4. Utvrđivanje stanja, stajališta i smjernica za daljnje upravljanje infrastrukturom u planinama i izvan 

njih 
Sukladno odluci Izvršnog odbora od 13. lipnja izrađena je tijekom ljeta pisana analiza „Status, izazovi i 
perspektive pravljanja planinarskim domovima, kućama i skloništima u hrvatskim planinama“ kojim se 
nastojalo iz svih smjerova sagledati problematiku planinarskih objekata te ponuditi moguća rješenja o 
toj problematici. U zaključku analize izneseno je 15 smjernica za daljnje djelovanje proizašlih iz 
sagledavanja stanja, izazova i perspektive planinarskih objekata. 
Izvršni odbor prihvaća analizu „Status, izazovi i perspektive upravljanja planinarskim domovima, kućama 
i skloništima u hrvatskim planinama“ i u njoj iznesene zaključke i smjernice te zadužuje Ured HPS-a i 
Komisiju za planinarske objekte da prirede zaključke i sažetke analize koja će se uputiti upravljačima 
planinarskih objekata. Utvrđuje se da preostaje zadaća analize stanja, stajališta i smjernica u pogledu 
planinarskih putova. Izvršni odbor nadalje utvrđuje da će se sažetci analize i dopisi o pitanjima upravljanja 
planinarskim objektima uputiti ministarstvima nadležnim za državnu imovinu, zaštitu prirode te za 
turizam i sport. Izvršni odbor također utvrđuje zadaću da se o upravljači obavijeste o njihovoj situaciji 
kroz neposredne razgovore, putem dopisa i objava u Hrvatskom planinaru, na Skupštini i putem 
tematskih sastanaka sa društvima upravljačima planinarskih objekata. 
 

5. Informacije i odluke o planinarskim objektima 
 Izrada projektne dokumentacije za obnovu planinarskih domova i kuća. Fond za zaštitu okoliša i 

energetsku učinkovitost objavio je 2. 8. 2021. „Javni poziv za neposredno su/financiranje izrade 
projektne dokumentacije za obnovu postojeće posjetiteljske i planinarske infrastrukture u zaštićenim 
područjima i područjima ekološke mreže“. Javni poziv pripremljen je i raspisan na inicijativu 
Ministarstva gospodarstva i održivog razvoja i HPS-a. Cilj je izrada projektne i druge potrebne 
dokumentacije za obnovu posjetiteljske i planinarske infrastrukture su/financiranjem iz sredstava 
Europske unije ili iz drugih izvora su/financiranja. U cilju prijave objekata koji trebaju obnovu na javni 
poziv iz Ureda HPS-a intenzivno se komuniciralo s planinarskim udrugama članicama HPS-a koje 
upravljaju domovima i kućama, osobito s upravljačima onih objekata koji su detektirani kao 
prioritetni za obnovu i koji su iskazali interes za obnovu. Svi oni, ali i svi drugi upravljači planinarskih 
objekata, informirani su i upućeni putem dopisa, elektroničke pošte i izravnim kontaktom da se u 
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suradnji s javnim ustanovama koje upravljaju nacionalnim parkovima, parkovima prirode i 
područjima ekološke mreže, sukladno uvjetima iz javnog poziva, jave Fondu i pristupe izradi 
dokumentacije potrebne za kvalitetnu obnovu planinarskih domova i kuća kojim će se osigurati 
njihova održivost i daljnje korištenje u planinarskoj funkciji. U vezi s tom temom kontaktiralo se 
također s pomoćnikom ministra gospodarstva i održivog razvoja, Fondom za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost ravnateljima svih planinskih nacionalnih parkova i parkova prirode te s 
arhitektima-projektantima. 

 Planinarski dom Zavižan. Dana 8. rujna 2021. na Zavižanu napravljen cjelovit pregled stanja objekta 
i dogovor oko pristupanja izradi projektne dokumentacije za obnovu i proširenje posredstvom JU NP 
Sjeverni Velebit kao nositelja prijave sukladno uvjetima Javnog poziva. Prethodno je obavljen kontakt 
i dogovor s Državnim hidrometeorološkim zavodom, koji također podupire obnovu i daljnje 
zajedničko korištenje objekta s HPS-om i JU NP Sjeverni Velebit. 

 Planinarska kuća Alan. Za izvođenje radova na planinarskoj kući Alan glavni ograničavajući faktor 
predstavlja status vlasništva. Naime, kao vlasnici čestice na kojoj je Šumarija 1960. sagradila kuću, 
upisano je 14 fizičkih osoba. Kada je prestala potreba za smještajem šumarskih radnika Hrvatske 
šume su dale objekt na korištenje PSH-u, a nakon uspostave Nacionalnog parka Javnoj ustanovi NP 
Sjeverni Velebit, koja je upravljanje kućom povjerila Planinarskom klubu Sljeme iz Zagreba. 
Ministarstvo gospodarstva i održivog razvoja je zatražilo od JU NP Sjeverni Velebit i od Hrvatskih 
šuma da se pristupi rješavanju pitanja vlasništva u korist upisa objekta u vlasništvo RH kako bi se 
omogućila obnova i daljnje korištenje objekta kao važne posjetiteljske točke u NP Sjeverni Velebit. 

 Planinarski dom Miroslav Hirtz u Jablancu. Budući da HPD MIV Varaždin, unatoč višekratnim 
inicijativama i pozivima HPS-a da izvijesti i izjasni se o planu upravljanja i uvjetima nastavka korištenja 
objekta, nije iskazao jasan interes za daljnje upravljanje domom i ulaganjima u njegovu obnovu i 
održavanje, odnosno da postoji samo deklarativno iskazana želja da dom i dalje koristi kao dosad, 
Izvršni odbor HPS-a još jednom poziva HPD MIV da se čim prije, a najkasnije do 30. 10. 2021. izjasni 
o uvjetima upravljanja i ugovora. U slučaju da upravljač ne prihvati ponuđene uvjete objavit će se 
javni poziv za iskaz interesa za zakup ili kupnju objekta te će potom, sukladno iskazanom interesu i 
ponuđenim uvjetima Izvršni odbor HPS-a odlučiti o daljnjem statusu objekta. 

 Inicijativa za novo planinarsko sklonište kod Sisola na Učki. Arhitekt Ivan Juretić, Istarski planinarski 
savez i PD Elektroistra, u suradnji s JU Park prirode Učka angažirali su se oko projekta novog 
planinarskog skloništa na Učki, na širem području Sisola. Projekt će biti prijavljen na međunarodni 
natječaj za inovativna arhitektonska rješenja. Izvršni odbor ocjenjuje da je na toj dionici IPP-a takvo 
sklonište potrebno i korisno te da bi bilo važno radi sigurnosti posjećivanja na Istarskom 
planinarskom putu. Izvršni odbor HPS-a jednoglasno podupire inicijativu Ivana Juretića za izradu 
planinarskog skloništa na području Učke u suradnji s JU Park prirode Učka, Istarskim planinarskim 
savezom i PD Elektroistra, uz obvezu inicijatora da osigura sve potrebne dozvole i suglasnosti u skladu 
sa zakonom i prostornim planom Parka prirode Učka. 

 
6. Zapažanja o nekim problemima i pojavama povezanim sa školovanjem planinara u HPS-u i izvan njega 

Izvršni odbor HPS-a prima na znanje iznesena zapažanja o problemima i pojavama povezanim sa 
školovanjem planinara u HPS-u i izvan njega te podupire nastojanja da se kroz daljnje unaprjeđenje 
školovanja i informiranja na svim razinama unutar HPS-a nastoji postići što viša razina stručnosti i 
kvalitete u provođenju školovanja i usmjeravanju zainteresiranog članstva da znanja i vještine stječu i 
razvijaju unutar planinarske udruge, po programima HPS-a. Članstvo HPS-a treba i dalje osvješćivati da 
planinarska udruga ne može podupirati komercijalno školovanje unutar planinarske udruge kao niti 
nestručan rad u planinarskom školovanju. 
 

7. Informacije iz rada komisija 
Na sjednici su sažeto iznesene informacije iz rada komisija u prethodnom razdoblju. 
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Zaključeno je da se u konzultaciji s članovima komisija za alpinizam i planinarske putove pokuša potaknuti 
obnova onih aktivnosti s kojima postoje poteškoće. 
 

8. Informacija o dovršetku inventarizacije Planinarske zbirke u Samoborskom muzeju 
Dana 14. 9. 2021. u Samoborskom muzeju održan je sastanak na kojemu je ravnateljici Muzeja uručen 
cjelovit popis građe u Planinarskoj zbirci, koje je izrađen u postupku sistematizacije i inventarizacije koju 
su proveli članovi HPS-a. Riječ je vrlo obimnom poslu koji je trajao više mjeseci. Prethodilo mu je 
preseljenje građe u novi prostor s boljim uvjetima za pohranu. Inventarizacijom građe omogućeno je 
jednostavnije pretraživanje i korištenje arhivske građe. Dogovoreno je da će Muzej izvješćivati Savez o 
svakom potraživanju uvida u građu te da će se sklopiti sporazum o načinu čuvanja i korištenja građe. Na 
sastanku je najavljeno da će Muzej uskoro pristupiti digitaliziranju građe te službenoj registraciji 
Planinarske zbirke u Hrvatskom muzejskom centru, a o čemu će Muzej oko svih bitnih pitanja konzultirati 
i izvješćivati HPS. Dogovoreno je također da se zbirka ne smatra zaključenom, tj. da će Muzej omogućiti 
da se u zbirku primaju i novi prilozi koji su, prema mišljenju HPS-a, značajni za pohranu (npr. ostavština 
istaknutih planinara i slično).  
Izvršni odbor pohvaljuje članove koji su u svojstvu suradnika Komisije za povijest planinarstva HPS-a 
proveli cjelovitu inventarizaciju Planinarske zbirke u Samoborskom muzeju te podupire da se daljnje 
čuvanje i korištenje pohranjene planinarske građe uredi sporazumom između Samoborskog muzeja i 
HPS-a. Izvršni odbor HPS-a također podupire da se u partnerstvu sa Samoborskim muzejom pristupi 
digitalizaciji građe, uz uvjet da digitalizirana građa bude pohranjena u jednom primjerku i u HPS-u te da 
bude javno dostupna zainteresiranim korisnicima. 
 

9. Odluka o sudjelovanju u provedbi kurikuluma za edukaciju čuvara prirode u zaštićenim područjima 
Izvršni odbor jednoglasno odobrava sudjelovanje HPS-a u provedbi kurikuluma za edukaciju čuvara 
prirode u zaštićenim područjima prema predloženom modelu. 
 

10. Inicijalne informacije i odluke o obilježavanju 150. obljetnice hrvatskog planinarstva 2024. - 2025. 
U cilju daljnje razrade i pravovremene pripreme aktivnosti obilježavanja 150. obljetnice hrvatskog 
planinarstva imenuje se Radna skupina u sastavu Darko Berljak, Igor Eterović, Borislav Aleraj, Krunoslav 
Milas, Vladimir Novak, Biserka Radović, Darko Grundler. 
 

11. Odluka o primanju novih udruga u članstvo HPS-a 
 Planinarsko društvo Vukovi, Sinj 

Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Planinarsko društvo Vukovi, Sinj, prima se u članstvo HPS-a 
kao punopravna članica. 

 
 Hrvatsko planinarsko društvo Radoboj, Radoboj 

Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Hrvatsko planinarsko društvo Radoboj prima se u članstvo 
HPS-a kao punopravna članica. 
 

12. Predstavljanje HPS-a na održanim i idućim skupovima 
Prema zaprimljenim pozivima, HPS je bio predstavljen na sljedećim planinarskim skupovima: 

 Otvorenje obnovljenog skloništa Miroslav Hirtz na Bijelim stijenama, HPD Kapela, 27. 6. 2021., J. 
Čoklica 

 Otvorenje planinarske obilaznice Željko Avdagić „Deda“ na Ponikvama, PD Medvednica, 3. 7. 
2021., Božena Kralj Vrsalović  

 Obilježavanje 100 obljetnice planinarske kuće Miroslav Hirtz u Jablancu, HPD MIV, 2. 7. 2021.,  
Neda Turina 

 Obilježavanje obljetnice formiranja Planinske satnije Velebit 17. 9. 2021. i 25. 9. 2021., D. Berljak 
 Otvorenje Požeške planinarske obilaznice 25. 9. 2021., J. Čoklica 
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IO HPS-a donosi odluku da na Glavnoj skupštini EUMA-e 8.-10. 10. u Pragu (Češka), HPS predstavljaju 
dopredsjednica J. Čoklica i A. Čaplar. 

 
13. Razno 

 Dani hrvatskih planinara 2022. PD Zavižan Senj, koji je bio izabran za domaćina Dana hrvatskih 
planinara 2022. na Mrkvištu izjasnio se da nije u mogućnosti realizirati Dane hrvatskih planinara te 
je potrebno potražiti novog domaćina za taj središnji godišnji planinarski skup. Iskaz zainteresiranosti 
dao je u međuvremenu HPD Vrgorac, koji je bio domaćin Dana dalmatinskih planinara 2021. U cilju 
kvalitetne pripreme odluke o promjeni domaćina Dana hrvatskih planinara, dogovoreno je da se 
članovi Izvršnog odbora angažiraju oko iznalaženja zainteresiranog domaćina za Dane hrvatskih 
planinara 2022. godine te će se odluka donijeti na idućoj sjednici. 

 Predlaganje godišnjih nagrada HPS-a. Krajem godine tradicionalno se dodjeljuju godišnje nagrade 
Izvršnog odbora HPS-a za ostvarenja u protekloj godini. Godišnje nagrade dodjeljuju se u 
kategorijama: najbolja planinarska udruga, najbolji društveni rad u planinarskoj udruzi, najbolje 
organizirana akcija, najbolji dužnosnika HPS-a, najveći pojedinačni uspjeh, najbolji rad s mladima, 
najveći doprinos planinarskoj publicistici, najbolja web stranica, najbolji planinarski objekt, najbolji 
upravljač planinarskog objekta, najbolji domaćin planinarskog objekta, najbolji vanjski suradnik, a od 
ove godine i u kategoriji za skrb o planinarskim putovima odnosno doprinos markacističkoj 
djelatnosti. Članovi Izvršnog odbora HPS-a pozvani su da razmotre i u pripremi iduće sjednice iznesu 
prijedloge uz kratko obrazloženje iz kojeg je vidljiv konkretan doprinos ili rezultat u 2021. godini. 

 Signalizacija na Via Adriatici. Temeljem prijedloga članova PD-a AktivNatura za sastanak, IO HPS-a 
utvrđuje se da je u komunikaciji dužnosnika HPS-a i članova Komisije za planinarske putove s 
predstavnicima PD-a Aktivnatura potrebno ukazati na usvojene standarde za označavanje 
planinarskih putova, kao i na važnost primjene standardiziranih oznaka. Također treba razjasniti da 
HPS ne može davati suglasnosti za postavljanje druge signalizacije koja nije u skladu s Knjigom 
standarda planinarske signalizacije, kao niti za postavljanje dodatnih oznaka na stupovima i 
putokaznim pločama. 

 
Glavni tajnik HPS-a         Predsjednik IO HPS-a 
       Alan Čaplar     prof. dr. sc. Darko Grundler 


